

Referat af online DIS-møde 18. juni 2024

Hvor:	https://meet.jit.si/nsgfdenmark
Hvornår:	18. juni kl. 10.00-11.30
Tilmelding:	Ikke nødvendigt

Deltagere:	Se skemaet nederst i referatet.
Nyt fra IU	<p>Vi har fået et nyt medlem, sig velkommen til Lily, DIS i Vestsjællands Distrikt.</p> <p>Hjemmesiden er i luften, og vil løbende blive opdateret. Hvis den skal være dynamisk, skal vi have input om hvad der sker rundt omkring – både her i Danmark og i udlandet. Den findes her: https://sct-g.dk/internationalt/ eller gå ind via sct-georg.dk, klik videre til den nye hjemmeside, tryk på bjælken "Aktiviteter" og vælg Internationalt.</p> <p>Referater fra DIS- og IU-møder lægges op på hjemmesiden.</p> <p>Rigmor foreslår at Fellowship arrangementer kommer med i Kalenderen. Den opfordring står allerede på siden, men gentages her: Dato, tid, sted og kontaktoplysninger skrives til iu-udvalg@sct-georg.dk</p>
Fellowship - hvad har I på programmet?	<p>Bordet rundt:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Trekantsområdet: 23/10, Vejle kontakt DIS (Annelise)m: annelisedebois@getznet.dk • København: 29/10 • Vestsjælland: 24/10, Slagelse, Et gildemedlem deler sine oplevelser fra Verdenskonferencen i Granada. Kontakt DIS (Lily): vive@bonavita.dk • Østjylland: 25/10, Røde kors beretter om ... kontakt DIS (Karen-Bodil): karen-bodil@outlook.dk • Sjælsø: 29/10, Elisabeth Borregård fortæller om hendes Internationale Spejderefterskole i Ålborg og Uganda. Kontakt DIS (Astrid): astridwiig@gmail.com • Vestjysk: Fellowship er delt i flere lokale arrangementer på grund af store afstande.

	<p>Inspiration fra Baden Powell stammen: Sidste år deltog en nordmand, 2 svenskere og 2 finnere i deres online møde. I år har de aftalt med BP-Guild i England at holde møde sammen.</p>
<p>Vi vil gerne involvere GIM'erne noget mere, hvad betyder det for dig som DIS?</p>	<p>Gerd informerede om baggrunden for at IU fremover ønsker at invitere GIM'er til alle vores møder. Hvad mener I om den ide?</p> <ul style="list-style-type: none"> • God ide, for vi har kun to GIM-møder om året, og de GIM'er som gerne vil mere, får bedre mulighed for at holde sig informeret. • DIS-opgave er (stadig) at holde sammen på trådene og sørge for at tingene sker. • Det vil måske fremme inspirationen "nedefra". • Da der ikke var nogen negative kommentarer, sender vi fremover til GIM'er også. • Rigmor påpegede vigtigheden af, at DIS'er og DGM'er videregiver kontaktoplysninger på deres GIM'er. De er ikke altid registreret i ledelseserklæringerne.
<p>Lidt om DIS/DUS-stævnet den 24.-25. august (mad)</p>	<p><i>Udover opdateringer på det Internationale arbejde, har vi</i></p> <ol style="list-style-type: none"> 1) <i>lovet at stå for frokosten, hvem/hvad/hvordan?</i> Birthe: Det kunne jo være mad fra Sri Lanka / Indien? (ReachOut) Gerne som en samarbejdsøvelse – evt. med et emne som man skal snakke om undervejs. Mette vil undersøge om hun kan finde nogle lokale fra Sri Lanka eller Indien til at lave mad sammen med os? Det er prøvet med Ukrainere i et af gilderne, og har givet 2 nye gildemedlemmer (!) 2) <i>tænkt at lave en workshop, hvor vi tager stilling til de punkter, der kommer op på Verdenskonferencen; "hvad mener Danmark?"</i> God ide, det kan give indsigt i hvad der egentlig står i de forskellige vedtægter (resolutions), og hvad det betyder for os i Danmark og i gilderne. Det blev generelt godt modtaget. Astrid mindede om, at hvis det bliver en walk&talk, at den ikke bliver for lang, da alle gerne vil høre hvad de andre grupper kom frem til. <p>Øvrige input/ideer/ønsker:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hvis spejderhytten er stor nok, vil vi gøre ligesom DUS'erne og tage ud i spejderhytten fra morgenstunden, søndag.

	<ul style="list-style-type: none"> • Astrid vil gerne at vi har mere fokus på klima, både hjemme i gilderne og til verdenskonferencen. • Birthe har også ønsker om at vi generelt forholder os mere til hvad der sker omkring os. • Rigmor mener at det vigtigste er at styrke samarbejdet med spejderkorpserne, på samtlige niveauer.
Opdatering om ReachOut	<p>Der arbejdes på 2 fronter; Sri Lanka og Sangam (WAGGGS spejdercenter i Indien).</p> <p>Sangam har tilbudt 2 fripladser på deres 4-ugers projekt i september, på den betingelse af at de 2 indgår i undervisning og implementering af SafePads. Birthe foreslog LGL at vi kunne bruge overskuddet fra Ranum til at sponsere rejser for de to. Det blev afvist.</p> <p>LGL har svaret at overskuddet fra Ranum (ca. 37.000) skal deles i 3 puljer; 10.000 til ReachOut, 10.000 til deltagelse i NSBR-træf, 10g resten til andre internationale projekter.</p> <p>Rigmor foreslår at vi kontakter div. fonde under Pigespejdernes Fællesråd, der kan bidrage til deres rejser. Astrid er enig, og mange er villige til selv at betale rejsen.</p> <p>Rigmor foreslår også at vi samarbejder med Trefoild guild om at få de 2 afsted. Birthe er allerede i kontakt med dem, netop om ReachOut.</p> <p>Sri Lanka: Der er fundet et nyt sted i Sri Lanka hvor lokale er interesseret i at udbrede SafePads. Et gildemedlem (Therese) har besøgt stedet. Desværre er der ikke spejdere/gilder i byen. Birthe er i kontakt med LGL i Sri Lanka, forhåbentlig deltager de i verdenskonferencen.</p>
Eventuelt	<p>Vi mangler en del DIS'er her på mødet – måske er formiddagen et dårligt tidspunkt? IU evaluerer.</p> <p><i>Astrids mand er desværre forhindret i at rejse til Granada, så hun efterlyser en der har lyst til at rejse med hende derned og hjem. Giv besked så hurtig som muligt, dog senest 20. Juli. Kontakt Astrid: astridwiig@gmail.com</i></p> <p>Birthe: Der bliver holdt et virtuelt møde i Europakomiteen den 24/6, hvor alle IS'er og NP'er er inviteret. Flg. er bla. på dagsordenen:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Tyskland har meldt at de alligevel ikke kan afholde næste Europakonference i 2026. Cypern har tilbudt at tage den. Det skal der tages stilling til.

	<ul style="list-style-type: none"> Hvordan kan vi gøre konferencer og træf billigere og mere bæredygtige, så flere har mulighed for at deltage? <p>Birthe har fået en liste over de opstillede kandidater til Verdenskonferencen. Den sender hun til alle DIS'er til orientering.</p>
Næste møde:	24-25 august i Kolding, fælles med DUS'erne

Deltagere i mødet:

Personnavn	Gilde	Distrikt	Postnr - bynavn	email	Funktion
Ann-Mette Løgstrup Skræ	5. Kolding	Trekantområdets Distriktsgilde	6000 Kolding	mette@skrae.dk	GIM
Astrid Wiig	Værløse	Sjælsø Distriktsgilde	3390 Hundested	astridwiig@gmail.com	DIS
Gerd Kvium Rose	Hærvejen	Vestjysk Distriktsgilde	6600 Vejen	gerd.kvium.rose@gmail.com	GIM/IU
Kirsten Katholm Ravn	18. Gilde Amager	Københavns Distriktsgilde	2000 Frederiksberg	katholm-ravn@mail.dk	DIS
Lily Bahnsen	Sct. Georgs Gildet Korsør	Vestsjællands Distriktsgilde	4220 Korsør	vive@bonavita.dk	DIS/IU
Martha Nielsen	Arrenæs gildet, 2. Fr.værk	Arresø Distriktsgilde	3390 Hundested	Majimbi1956@gmail.com	GIM
Tina Gudrun Aagesen	15. Kbh. - Rødovre	Københavns Distriktsgilde	2610 Rødovre	Tinagudrun@outlook.dk	GIM
Rigmor		Baden Powell Stammen		badenpowellstammen@gmail.com	GIM
Birthe Ømark				ik@sct-georg.dk	IK